
Geachte voorzitter,

Het lijkt een vast ritme te worden. Sinds het begin van deze gemeenteraad hebben we elke drie 
maanden hier de ambities en financiën beschouwt. Het begon met een kadernota, toen het college 
en het uitvoeringsprogramma en nu de begroting. Wij realiseren ons wat dat vraagt van de 
ambtelijke organisatie en maken hen daarom ook een groot compliment dat het hen nu gelukt is om 
weer zo zorgvuldig de begroting samen te stellen. En dat terwijl de uitdagingen van vandaag kunnen 
niet wachten op de politiek van morgen. Of het nou gaat om vluchtelingen, klimaat of mensen die in 
de knel komen door de stijgende energieprijzen. De ambtenaren staan altijd klaar voor onze 
inwoners.

Het heeft mede daarom weinig zin om met een stofkam de begroting door te lopen op zoek naar 
technische details. Temeer ook omdat terwijl wij het hier over 65 miljoen euro hebben er 
ondernemers zijn die niet weten of ze volgende maand nog wel een bedrijf hebben. En zijn er 
inwoners die niet weten of ze de kachel wel aan kunnen zetten deze winter. 

Als sociaaldemocraten laten we niemand vallen. Er zijn goede regelingen vanuit de gemeente voor 
mensen die in de problemen komen zoals de bijzondere bijstand en de energietoeslag. Ook voor 
ondernemers, maar die doelgroep wordt vaak lastig bereikt.  Geacht college, kunt u misschien nog 
net een stapje extra doen voor doelgroepen die nog niet in beeld zijn zoals: die kleine ondernemers 
of inwoners die het lastig vinden uit te zoeken waar zij recht op hebben. Bijvoorbeeld in 
samenwerking met de Kamer van Koophandel of via de ondernemersnetwerken in Heiloo en wat 
gaat u dan doen? 

Bij de kadernota gaven wij aan drie prioriteiten te hebben. Wonen, de beweegvriendelijke 
leefomgeving en duurzaamheid. Omdat de begroting op basis van het uitvoeringsprogramma nog zal 
veranderen geef ik u hierbij graag onze belangrijkste prioriteiten. 

Wonen, 

Ze zeggen wel eens, regeren is vooruit zien. Als D66 hebben we daarom hard gevochten om de 
volgende zin in het collegeprogramma op te nemen: “Een grote zorg bij het realiseren van onze 
woningbouwambities zijn de stikstof- en CO2 beperkingen. We zetten daarom waar nodig actief in op 
woningen die stikstof- en CO2 negatief zijn om zo planvorming mogelijk te maken.” Maar wat ons 
betreft moet het niet bij tekst alleen blijven. We dringen er bij het college op aan om in de 
specificatie van het uitvoeringsprogramma dit uitdrukkelijk uit te werken. Want het kan niet zo zijn 
dat de woningbouw nog verder vertraging oploopt. Tot slot missen we ook nog de monitor 
woningbouw. We snappen dat deze niet af is, maar een lijstje met welke woningen we de komende 
twee jaar gaan bouwen moet toch wel al te geven zijn?

Beweegvriendelijke leefomgeving,

In Heiloo zijn de fietser en voetganger het vertrekpunt zijn en de auto zal zich daar naar zal moeten 
voegen. Dat is gezonder, veiliger en beter voor de ondernemers. Is het college dat met ons eens? Om 
dit te onderstrepen dienen we graag een motie omgekeerd ontwerpen in. Het college heeft hier een 
belangrijke opdracht. Het is geen going concern, maar een voor ons essentiële intensivering van het 
beleid. Dat willen we in het uitvoeringsprogramma expliciet terugzien.  Voorbeelden hiervan zijn: 
parkeren bij het station, het aanpassen van de stationsweg of het creëren van een goede oversteek 
voor fietsers vanaf de Kennemerstraatweg richting plan oost. Als fietser sta je hier nu met je voorwiel 
op de weg en met je achterwiel blokkeer je het fietspad. Geen veilige situatie die uitnodigt om te 
fietsen. Daarnaast willen we ook graag weten of het college al in gesprek is geweest met de 



ondernemers van het stationsgebied om ruimte te maken voor wandelen, fietsen en winkelen. Het 
mooiste voorbeeld daarvan vind ik altijd de bloemist daar die het parkeervak gebruikt om haar waar 
uit te stallen. Het ziet er prachtig uit en nodigt uit om naar binnen te lopen. We moeten daarom echt 
mensen stimuleren om in de Vomargarage te parkeren. Hoe staat het daar mee? 

Duurzaamheid,

Twee weken geleden mocht ik luitsteren naar wat de kinderen van basisschool De Duif belangrijk 
vonden voor Heiloo. Allemaal gaven zij aan: Klimaat! Maar wat ons betreft gaat het allemaal nog wat 
te langzaam. We willen versnellen. De tekst in de begroting is veel te algemeen en zegt niks over wat 
we nu precies gaan doen en welke CO2reductie we realiseren. Want hoe zorgen wij en daarmee het 
college voor een klimaat neutrale energievoorziening in 2040? Welke CO2 reductie is daarvoor 
nodig? Het doel staat immers in het collegeprogramma. En wat gaan we actief doen om de 
verstening van tuinen tegen te gaan zoals we hebben vastgelegd in onze klimaatplusambitie? De 
middelen zijn er, wanneer kunnen we als raad beslissen waar onze euro het meest effectief is, 
wanneer komt u met een voorstel? Graag zien we dat dit in het uitvoeringsprogramma expliciet 
wordt gemaakt.

Financiële kaders.

Wat vinden we van de begroting zelf?

Ik word op zich wel blij van de lijst ambities in de aanbiedingsbrief, maar dat word ik niet van de 
financiële positie en de 0.3 mlj die wordt gereserveerd voor de uitvoering van het 
uitvoeringsprogramma. Daar is echt wel meer voor nodig. Het lijkt wat tegenstrijdig: hoge ambities, 
die niet financieel worden vertaald. Ambities realiseren vergt moed. Moed om risico’s te lopen en 
moed om te investeren in wat we belangrijk vinden voor nu en de toekomst

De komende twee jaar verbetert onze financiële positie. Moeten we het niet aandurven om meer te 
investeren in de speerpunten die we hebben genoemd? Vanaf 2026 is de financiële positie onzeker, 
en met de toenemende inflatie wordt alles duurder. We moeten ons niet door die onzekerheid laten 
gijzelen maar juist nu doorpakken. We willen daarom juist nu veel investeren in, woningbouw, Heiloo 
fietsdorp en duurzaamheid. We zien daarom graag van het college in een volgend 
uitvoeringsprogramma een financiële vertaling van het extra ambitieniveau op het 
uitvoeringsprogramma. We moeten immers als raad ook kunnen afwegen om meer te besteden aan 
de investeringen dan de €300.000,- 

Tot slot

Klimaat, Wat zijn de concrete doelen van dit college en wanneer komt u met een voorstel?

Wonen, Welke woningen gaan we de komende twee jaar bouwen?

Beweegvriendelijke leefomgeving,  Laten we als uitgangspunt de voetganger en de fiets nemen!


